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Spørgsmål nr. 893 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del):

”Ministeren bedes kommentere henvendelsen fra Danmarks 
Lejerforeninger, Lejernes Landsorganisation og Ejendoms-
foreningen Danmark om fastsættelse af lægdommerhonora-
rer, jf. REU alm. del – bilag 560.”

Svar:

Reglerne om vederlæggelse af lægdommere fremgår af bekendtgørelse 

nr. 712 af 17. november 1987 om ydelser til lægdommere og vidner mv.

Bekendtgørelsen er bl.a. ændret ved bekendtgørelse nr. 1180 af 15. de-

cember 2000, hvorved vederlaget til nævninger, domsmænd, sagkyndige 

retsmedlemmer og andre lægdommere blevet forhøjet fra 600 kr. til 

1.100 kr. pr. dag.

Som det fremgår af henvendelsen fra Danmarks Lejerforeninger, Lejer-

nes Landsorganisation og Ejendomsforeningen Danmark, har Justitsmi-

nisteriet besluttet at nedsætte en arbejdsgruppe om udvælgelse af læg-

dommere.

Arbejdsgruppen vil – inden for retsplejelovens rammer – skulle overveje, 

hvordan det på den mest hensigtsmæssige måde sikres, dels at de perso-

ner, der udtages til at virke som lægdommere, er egnede hertil, dels at 

sammensætningen af lægdommere i videst muligt omfang afspejler be-

folkningens sammensætning.

Arbejdsgruppen vil herudover bl.a. skulle overveje, om der er behov for 

at gøre hvervet som lægdommer mere attraktivt, herunder om de nuvæ-

rende ydelser er passende. Justitsministeriet vil derfor videregive hen-

vendelsen fra Danmarks Lejerforeninger, Lejernes Landsorganisation og 

Ejendomsforeningen Danmark til arbejdsgruppen, således at den kan 

indgå i arbejdsgruppens overvejelser.

Arbejdsgruppen skal så vidt muligt afslutte sin møderække i løbet af ef-

teråret 2009.


